
Voor meer informatie en 
raadsstukken 
https://wageningen.raadsinformatie.nl

Van de fractie
In deze rubriek blikken de negen Wageningse fracties terug op het raadswerk van de afgelopen weken 
of schrijven zij over activiteiten die de komende weken gaan plaatsvinden.

Colofon 
Deze pagina wordt gemaakt door de raadsgriffi e 
van de gemeente Wageningen. Opmerkingen of 
suggesties: raadsgriffi e@wageningen.nl of 0317 – 
492 421. De raadsleden zijn verantwoordelijk voor 
hun eigen teksten

Omgevingsdienst belangrijk voor een schone, gezonde 
en groene omgeving
Omgevingsdienst de Vallei ziet er voor de gemeente op toe dat activiteiten 
in de gemeente niet ten koste gaan van de omgeving. De Omgevingsdienst 
controleert bijvoorbeeld of bedrijven niet te veel geluid maken, niet te 
veel stoffen uitstoten of onnodig veel energie gebruiken. Ook toetst de 
Omgevingsdienst vergunningaanvragen, bijvoorbeeld op de gevolgen voor 
beschermde natuurgebieden en soorten. Omdat de gemeente steeds meer 
omgevingstaken krijgt, krijgt ook de omgevingsdienst meer taken. De 
gemeente krijgt daar niet meer geld voor van het Rijk. GroenLinks wil dat er 
voldoende geld is om omgevingstaken goed uit te voeren. GroenLinks heeft er 
bij de begroting van de Omgevingsdienst op ingezet dat het college niet alleen 
mogelijke besparingen op de bestaande taken bekijkt, maar ook onderzoekt of 
aanpassing van leges een oplossing kan zijn. Initiatiefnemers mogen best meer 
betalen voor vergunningaanvragen, als de gemeente daardoor de omgeving 
beter kan beschermen. Later dit jaar bepaalt de gemeenteraad welke oplossing 
hij wil.

Lenny Putman, raadslid – Lenny.putman@gmail.com
GroenLinks - www.groenlinkswageningen.nl

Gewoon terugbetalen!
Omdat de ons omringende gemeenten de precariobelasting (een belasting voor 
het gebruik van gemeentegrond) zouden invoeren en omdat nutsbedrijven 
(zoals Vitens) die verhoging ongetwijfeld zouden doorberekenen aan 
de inwoners, besloot de Wageningse gemeenteraad in 2015 om ook de 
precariobelasting in te voeren. Wat twee jaar later niet aan de gemeenteraad 
werd verteld, was dat Veenendaal en Ede uiteindelijk besloten de 
precariobelasting niet in te voeren en dat Rhenen besloot de precariobelasting 
af te schaffen en het aan de inwoners volledig terug te betalen. Toen echt 
duidelijk werd dat die belasting (€ 75,15) inderdaad door Vitens doorberekend 
zou worden aan de inwoners van Wageningen, heeft de Stadspartij een motie 
ingediend om de precariobelasting helemaal af te schaffen. Die motie werd 
toen verworpen. In januari van dit jaar heeft de Stadspartij diezelfde motie 
uit 2017 weer ingediend, maar hij werd weer verworpen. De Stadspartij gaat 
nog één poging doen om de precariobelasting af te schaffen en niet alleen 
uitkeringsgerechtigden te compenseren. We gaan het college voorstellen om 
de €  75,15 (met aftrek van de gemaakte kosten) aan alle huishouden terug te 
betalen. Dat zou betekenen dat elk huishouden in Wageningen ongeveer €  65,- 
terug krijgt. Altijd beter dan niets denken we dan maar.

Rien Bor, raadslid – rienbor.gemeenteraad@gmail.com
Stadspartij - www.stadspartijwageningen.nl

D66 wil vrije kavels op de Dreijen
Nadat de planvorming van de Dreijen jarenlang heeft stilgelegen door een 
gestrand masterplan, stelde D66 bij monde van Peter Veldman voor, de Dreijen 
dan maar in fases te ontwikkelen en door de raad gestelde kaders (deels) los 
te laten. Afgelopen Politieke Avond stond dan eindelijk het lang verwachtte 
stedenbouwkundig plan voor de eerste fase van de Dreijen-ontwikkeling op de 
agenda. Het plan is tot stand gekomen door een intensief participatief proces 
met omwonenden en overige belanghebbenden. Nu wordt de raad gevraagd of 
ze nog wensen of bedenkingen heeft bij het plan.
D66 is zeer positief over de ambitie om alleen nul-op-de-meter woningen te 
realiseren en daarin ook innovatief te werk te gaan door bijvoorbeeld accu’s 
te installeren in huurwoningen en energie uit planten te benutten voor de 
straatverlichting.
Opvallend is wel dat er tijdens participatieavonden veel reacties van 
belangstellenden zijn binnengekomen voor een vrij te bebouwen kavel. Deze 
zien we echter niet terug in het plan. Als het aan D66 ligt komen er vrije kavels 
voor individuele particulieren en/of een particulier wooncollectief. Want waar 
in Wageningen zou dit nu beter kunnen dan op de Dreijen?

Paul Toxopeus, raadslid – paul82nl@hotmail.com
D66 - https://wageningen.d66.nl

Investeren in de toekomst
De gemeentelijke fi nanciën zijn onder de huidige D66 wethouder volledig uit 
de hand gelopen. Er worden miljoenen meer uitgegeven dan er binnenkomt. 
Omdat het voor een college met linkse partijen lastig is om de uitgaven te 
beperken worden op alle mogelijke manieren de lasten voor de inwoners 
verhoogd. Zo werd ervoor gekozen om precariobelasting in te voeren. Deze 
belasting wordt geheven over bijvoorbeeld de waterleiding in de grond en 
levert de gemeente inderdaad miljoenen euro’s aan extra inkomsten op. Het 
college had echter niet voorzien dat waterleidingbedrijf Vitens deze kosten 
doorbelast aan haar klanten waardoor de inwoners van Wageningen vorig jaar 
75 euro extra moesten betalen (en komend jaar nog meer). Het vervelende is 
dat niet eens al uw geld bij de gemeente terecht komt, want van elke 75 euro 
gaat er 15 euro op aan kosten. Teruggave aan een deel van de inwoners met 
een inkomen op bijstandsniveau vinden we een slecht idee omdat de kosten 
hierbij nog verder omhoog gaan. Wat ons betreft wordt deze belasting volledig 
afgeschaft. De VVD ziet liever dat er een stevige wethouder van fi nanciën komt 
die gaat snoeien in de uitgaven zodat de fi nanciën weer op orde komen en er 
geïnvesteerd kan worden in de toekomst van onze stad.

Marc Kiel, raadslid – marc.kiel@gmail.com
VVD - www.wageningen.vvd.nl

Uit de Raad

Wanneer u deze website raadpleegt, treft u de 
kalender van de gemeenteraad aan. Als u op de 
Politieke Agenda van 3 juni klikt ziet u de agenda van 
die avond. Bij de onderwerpen ziet u het symbool 
van een paperclip. Als u op dit symbool klikt, kunt 
u de achterliggende stukken bij het betreffende 
onderwerp raadplegen.

Volgende Politieke Avond
Maandag 17 juni en dinsdag 18  juni aanstaande zijn de eerstvolgende Politieke Avonden in het stadhuis, 
Markt 22 te Wageningen. De agenda’s voor deze vergaderingen vindt u op de volgende pagina ‘Uit de Raad’. 
Deze verschijnt op woensdag 12 juni aanstaande. 

Onderwerpen die op de agenda staan
Voor u als burger of belanghebbende is 
er de mogelijkheid om met raadsleden en 
steunfractieleden in gesprek te gaan tijdens het 
rondetafelgesprek. Bij dit rondetafelgesprek 
worden voor- en tegenstanders van een onderwerp 
samen aan tafel uitgenodigd. Soms schuift 
de portefeuillehouder aan, dat hangt af van 
het onderwerp. U wordt gevraagd kort aan te 
geven hoe u tegenover het voorstel staat en wat 
uw argumenten zijn. U gaat vervolgens met 
raadsleden en steunfractieleden in gesprek. Voor 
het rondetafelgesprek moet u zich van tevoren 
aanmelden (via raadsgriffi e@wageningen.
nl). Aanmelden kan tot 09.00 uur op de dag 
van de Politieke Avond. Voor de duidelijkheid: 
meepraten over onderwerpen kan dus alleen in het 
rondetafelgesprek.

Over onderwerpen die op de raadsagenda 
staan als hamerstukken, kunt u een schriftelijk 
inspreekbijdrage aanleveren. U kunt deze sturen 
naar raadsgriffi e@wageningen.nl. Uw bijdrage 

zal worden verspreid onder alle raads- en 
steunfractieleden.

Onderwerpen die niet op de agenda staan
U kunt ook inspreken over onderwerpen die niet 
op de agenda staan. Op een half A4’tje schrijft u 
de kern van uw boodschap. Dit document krijgt 
ieder raads- en steunfractielid. In de pauze van de 
Politieke Avond kunt u uw bijdrage toelichten aan 
de raads- en steunfractieleden, aan een statafel. 
Op deze wijze kunt u echt in gesprek gaan over 
het onderwerp dat u belangrijk vindt. Wilt u een 
burgerinitiatief presenteren? Ook dat kan in de 
pauze. Uw aanmelding en het half A4’tje moeten 
uiterlijk op de ochtend van de Politieke Avond 
om 09.00 uur gestuurd zijn naar raadsgriffi e@
wageningen.nl.

Voor zowel het rondetafelgesprek, het 
statafelgesprek als het presenteren van een 
burgerinitiatief geldt: wanneer u als groep of 
organisatie wilt deelnemen een maximum van twee 
personen. 

In gesprek met de raad
Als burger of belanghebbende zijn er twee mogelijkheden om in te spreken. U kunt inspreken over 
onderwerpen die geagendeerd zijn en over onderwerpen die niet op de agenda staan.

Raadsbesluiten
Voor informatie over de raadsbesluiten die genomen zijn in de raadsvergadering van 20 mei zie
https://wageningen.raadsinformatie.nl, onder Politieke Avond 20 mei 2019.

Melissa van der Lingen  geïnstalleerd als raadslid
Rani Temmink heeft de gemeenteraad van Wageningen verlaten. Zij heeft in de raadsvergadering van 20 mei 
afscheid genomen. Melissa van der Lingen (Connect Wageningen) heeft de ontstane vacature ingevuld. Zij is 
in dezelfde raadsvergadering geïnstalleerd als raadslid. 

Politieke Avond thuis live volgen
Op maandag 3 juni zijn er 3 gesprekken die tijdens de Politieke Avond plaatsvinden live te beluisteren. Dit 
kan via de volgende link: https://wageningen.raadsinformatie.nl/live. 
U kunt dan kiezen voor Raadzaal 1 of Raadzaal 2 (afhankelijk van het gesprek dat u wilt volgen).

De gemeenteraad vergadert op maandag 3 juni vanaf 21.45 uur. U bent van harte welkom op de publieke 
tribune, maar u kunt de raadsvergadering ook thuis live volgen. Dit kan via de volgende link:
https://wageningen.raadsinformatie.nl/live
Onder ‘Binnenkort Live’ staat de bewuste vergadering. Als u daarop klikt, kunt u de raadsvergadering live 
volgen.



woensdag 29 mei 2019

Een jaar later
De tijd gaat snel. Het is al weer ruim een jaar geleden dat de 
gemeenteraadsverkiezingen werden gehouden en dus kan ik terugkijken 
op een jaar als raadslid in Wageningen. Regelmatig staan er artikelen in de 
krant waaruit blijkt dat het raadswerk veel en divers is en dat is zeker niet 
overdreven. Er komt van alles voorbij in de gemeenteraad: variërend van 
beleid reclamefolder tot de jaarlijkse begroting, van parkeerboetes tot de 
omgevingsvisie, van groenbeheer tot bestemmingsplannen, van jeugdzorg 
tot circulaire economie. Dat is dus veel lezen en overleggen. Daarnaast heeft 
de raad ook de ambitie om bestuurlijk te vernieuwen door ‘Wageningen’ 
zoveel mogelijk te betrekken bij belangrijke besluiten. Dat betekent dus meer 
‘de wijk in’ zoals we bij het Olympiaplein hebben gedaan en ook bij andere 
dossiers zoals de omgevingsvisie gaan doen. Als raadslid krijg je zo een heel 
goed inzicht in wat er in de stad ‘speelt’ en wat de gemeente allemaal doet. 
En echt dat is heel erg veel, zeker voor een vrij kleine en ambitieuze gemeente 
als Wageningen. Natuurlijk kom ik ook regelmatig inwoners tegen die niet 
helemaal tevreden zijn over de gemeente.  Als dat terecht is, dan pak ik dat 
als raadslid op. Vaak gaat het om misverstanden die oplosbaar zijn maar 
iedereen 100% tevreden stellen; helaas dat lukt niet.

Jan Willem Kamerman, raadslid – janwillemkamerman@gmail.com
PvdA - www.wageningen.pvda.nl

Het verleden als gegeven
Nu ik ruim een jaar in de Wageningse politiek rondloop zie ik een groot 
verschil tussen alle andere partijen en Connect; een gebrek aan geschiedenis. 
Dit is zowel een vloek als een zegen. Geen verleden dat ons achtervolgt, 
wanneer beslissingen anders uitpakten dan gehoopt maar ook geen 
mogelijkheid om te zeggen: ‘zoals wij vijf jaar geleden ook al duidelijk 
probeerden te maken…’. 
Het gebeurt regelmatig dat er dossiers op tafel komen die een verleden 
hebben dat langer is dan de onze. Voor ons is alles dat voor 21 maart 2018 
is gebeurd een gegeven. En wat een gegeven is, moet goed bestudeerd en 
geëvalueerd worden maar met maar één doel: de toekomst. Wat gebeurd is, 
is gebeurd, nu moeten we kijken naar wat nu het beste is en niet naar wat 
het beste geweest zou zijn. Dit geldt ook voor de precariobelasting. Ik roep de 
andere partijen op, om voor nu het verleden als gegeven te beschouwen en 
alleen te focussen op wat nu het beste is voor Wageningen. Ik kijk uit naar de 
discussie op 3 juni. Als laatste rest mij Rani Temmink te bedanken voor haar 
bijdrage aan de geschiedenis van Connect. Bedankt voor je inzet en hopelijk 
tot snel!

Melissa van der Lingen, raadslid – 
melissa.vanderlingen@connectwageningen.nl

Connect Wageningen – www.connectwageningen.nl

Simpel?
Kent u dat? Dat iets wat als simpel wordt verkocht, bij thuiskomst toch erg 
moeilijk blijkt te zijn. Het gebeurt me bij het klussen in mijn camper of, 
zoals afgelopen weekend, met de installatie van de nieuwe regenton. De 
jonge regentonverkoper deed het voorkomen als een zeer eenvoudige klus. 
Na de eerste zaagsnede in de regenpijp bleek de  uitdaging toch aardig 
groot om alles recht en waterpas aan de muur te krijgen. Uiteindelijk kostte 
het ‘simpele’ werkje me twee uur. Maar: hij staat! Het installeren van die 
regenton was eigenlijk net als mijn eerste jaar raadswerk. Wat er vanaf 
de zijlijn als relatief eenvoudig uitziet, blijkt een complexe, intensieve en 
tijdrovende klus. Als raadslid ben ik wekelijks zo’n twee a drie dagdelen bezig 
met gesprekken in de stad, vergaderingen of het voorbereiden van politieke 
stukken. Nu ik één van die 25 zetels bezet, wil ik elk besluit afgewogen nemen. 
En dat kost tijd; soms veel tijd. Dit kwam ook naar voren bij het afscheid 
van Rani, één van de twee raadsleden van Connect. Ze is vol  enthousiasme 
begonnen en heeft veel nieuwe ideeën geponeerd. Maar het bleek niet altijd 
makkelijk te combineren met werk en thuis. Dank Rani voor je vele uren inzet 
voor de Raad en voor de stad. Take Care.

Monique Heger, raadslid – monique@wageningen.christenunie.nl
ChristenUnie - www.wageningen.christenunie.nl

Wageningen en Europa
Europa is de afgelopen weken weer actueel in het nieuws geweest. Tussen al 
die berichten lazen wij in de Gelderlander dat in de afgelopen 5 jaren van alle 
Nederlandse gemeenten Wageningen het meest van de subsidies vanuit de 
Europese Unie heeft geprofi teerd. In totaal is er ongeveer 180 miljoen euro 
ontvangen. Uit het onderzoek blijkt dat dit om 2280 banen gaat, een mooie 
economische impuls en werkgelegenheid in onze stad. 
De overgang naar een duurzame economie brengt de komende jaren volop 
kansen met zich mee. Ook CDA-Wageningen is er trots op dat Nederlandse 
bedrijven en universiteiten met de hulp van Europees geld een voortrekkersrol 
hebben op het gebied van de ontwikkeling van nieuwe, duurzame 
oplossingen. Nederland moet een ambitieuze en leidende rol innemen naar 
een duurzame en circulaire economie en verwacht dit ook van Europa op 
het wereldtoneel. Wat ons betreft mag de gemeente Wageningen ook meer 
inzetten op het gebied van de beschikbare subsidies vanuit Brussel. 
Mocht u goede ideeën op dit gebied hebben kunt u ook een beroep doen op 
het netwerk van het CDA. Vanuit onze lokale fractie hebben wij goed contact 
met de fractie van het CDA in Brussel.

Jan Dijkstra, raadslid – j.dijkstra79@kpnplanet.nl
CDA - www.cdawageningen.nl

SP-stemmers bedankt (nogmaals) 
Twee verkiezingen in één jaar. De verkiezingen voor het Europees parlement 
zitten er weer op met oud-raadslid Diederik van der Loo op de kieslijst. Wij 
willen iedereen die SP heeft gestemd nogmaals bedanken voor het vertrouwen. 
Ook willen we iedereen die zich tijdens de campagne op lokaal niveau heeft 
ingezet van harte danken. De Europese verkiezingen zijn niet de populairste 
verkiezingen, maar de SP blijft haar idealen volgen en zal haar uiterste best 
doen voor een sociaal Europa. Uiteindelijk is het voor ons: de mensen boven de 
markt. 

Moomin Ait-Imchi, raadslid – aitimchi@icloud.com
SP - www.wageningen.sp.nl

Uit de Raad

Wanneer u deze website raadpleegt, treft u de 
kalender van de gemeenteraad aan. Als u op de 
Politieke Agenda van 3 juni klikt ziet u de agenda van 
die avond. Bij de onderwerpen ziet u het symbool 
van een paperclip. Als u op dit symbool klikt, kunt 
u de achterliggende stukken bij het betreffende 
onderwerp raadplegen.

Volgende Politieke Avond
Maandag 17 juni en dinsdag 18  juni aanstaande zijn de eerstvolgende Politieke Avonden in het stadhuis, 
Markt 22 te Wageningen. De agenda’s voor deze vergaderingen vindt u op de volgende pagina ‘Uit de Raad’. 
Deze verschijnt op woensdag 12 juni aanstaande. 

Raadsbesluiten
Voor informatie over de raadsbesluiten die genomen zijn in de raadsvergadering van 20 mei zie
https://wageningen.raadsinformatie.nl, onder Politieke Avond 20 mei 2019.

Agenda Politieke Avond 
Maandag 3 juni in het stadhuis, Markt 22, Wageningen

Mocht u als burger of belanghebbende willen deelnemen aan het rondetafelgesprek over ‘Jaarstukken 
2018 en Meerjarenperspectief Grondbedrijf 2019’ , meldt u zich dan aan voor maandag 3 juni 09.00 uur 
via raadsgriffi e@wageningen.nl. 

U kunt zich niet meer aanmelden voor het rondetafelgesprek over ‘Stedenbouwkundig plan De Dreijen 
– fase 1’. Het rondetafelgesprek met burgers heeft al plaatsgevonden tijdens de Politieke Avond van 
maandag 20 mei. Vanzelfsprekend kunt u nog wel uw schriftelijke inspreekbijdrage aanleveren. Deze 
kunt u mailen naar raadsgriffi e@wageningen.nl.

Met betrekking tot het raadsvoorstel over ‘Gebiedsvisie Olympiahal e.o. en ruimtelijke 
uitgangspunten Olympiapark, Chuchillweg/Spelstraat en Brink Residence’ is er voor gekozen geen 
rondetafelgesprek met burgers in te plannen. Belangstellenden hebben deel kunnen nemen aan het 
participatietraject dat de afgelopen maanden heeft plaatsgevonden over dit onderwerp en waar 
ook de raad bij betrokken was. Over dit onderwerp kunt u vanzelfsprekend wel een schriftelijke 
inspreekbijdrage aanleveren, via raadsgriffi e@wageningen.nl.

Voor een statafelgesprek (over een onderwerp dat niet op de agenda staat) of het presenteren van een 
initiatief in de pauze vragen wij u zich aan te melden voor maandag 3 juni 09.00 uur. 

Wilt u komen luisteren tijdens de Politieke Avond, dan bent u van harte welkom! U kunt dan 
aanschuiven op de publieke tribune (u hoeft zich hiervoor niet aan te melden). Er worden opnames 
van de raadsvergadering gemaakt voor internet. Indien u de raadsvergadering vanaf de publieke 
tribune in de raadzaal volgt, bestaat dus de mogelijkheid dat er beelden van u te zien zijn op internet.

Melissa van der Lingen  geïnstalleerd als raadslid
Rani Temmink heeft de gemeenteraad van Wageningen verlaten. Zij heeft in de raadsvergadering van 20 mei 
afscheid genomen. Melissa van der Lingen (Connect Wageningen) heeft de ontstane vacature ingevuld. Zij is 
in dezelfde raadsvergadering geïnstalleerd als raadslid. 

Politieke Avond thuis live volgen
Op maandag 3 juni zijn er 3 gesprekken die tijdens de Politieke Avond plaatsvinden live te beluisteren. Dit 
kan via de volgende link: https://wageningen.raadsinformatie.nl/live. 
U kunt dan kiezen voor Raadzaal 1 of Raadzaal 2 (afhankelijk van het gesprek dat u wilt volgen).

De gemeenteraad vergadert op maandag 3 juni vanaf 21.45 uur. U bent van harte welkom op de publieke 
tribune, maar u kunt de raadsvergadering ook thuis live volgen. Dit kan via de volgende link:
https://wageningen.raadsinformatie.nl/live
Onder ‘Binnenkort Live’ staat de bewuste vergadering. Als u daarop klikt, kunt u de raadsvergadering live 
volgen.

Raadzaal 1 Raadzaal 2

19.30 uur Rondetafelgesprek met 
portefeuillehouder 
Stedenbouwkundig plan De Dreijen – fase 1

19.30 uur Rondetafelgesprek 
Jaarstukken 2018 en Meerjarenperspectief 
Grondbedrijf 2019

20.15 uur Opiniegesprek 
Gebiedsvisie Olympiahal e.o. en ruimtelijke 
uitgangspunten Olympiapark, Chuchillweg/Spel-
straat en Brink Residence

21.15 uur Pauze
Met ruimte voor statafelgesprekken en het presenteren van initiatieven in de hal

Raadzaal

21.45 uur – 22.45 uur Raadsvergadering
1. Opening 
2. Gelegenheid tot stellen van vragen door raadsleden
3. Vaststelling van de agenda
Debat
4. Compensatie precariobelasting
5. Motie Verbod op oplaten van ballonnen
Hamerstukken
6. Ontwerpverklaring van geen bedenkingen Dialogue Center Campus
7. Sluiting


